
Oroszlány Város Önkormányzata  

Képviselő testületének 

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

 

16/2015. ESZB 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2015. december 10-ei nyílt 

üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen voltak: Dr. Mátics István elnök, Hermann Istvánné, Hezler Gabriella, Illeg 

Pál, Módi Miklós, Torma Lajos bizottsági tagok 

 Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak: Vargáné Vojnár Katalin bizottsági tag 

 

Meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint  

 

Dr. Mátics István elnök köszöntötte a jelenlévőket és a bizottság ülését 17 órakor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt. Ismertette 

a meghívóban kiküldött napirendi pontokat. Javasolta a meghívott vendégekre tekintettel, hogy az 1. 

napirend keretében tárgyalják a képviselő-testületi ülés „Döntés a Szociális Szolgálat vezetői 

pályázatáról” című zárt előterjesztését, ezután az Egyedi szociális kérelmek elbírálása című 

napirendet, majd  3. napirendként a képviselő-testületi ülés nyílt előterjesztéseit. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről javaslata alapján. 

 

A bizottság nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal elfogadta a 

napirendet és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

177/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

a napirendről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága a 2015. 

december 10-ei ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

Zárt ülés: 

1. A Képviselő-testület 2015. december 15-ei zárt ülése előterjesztésének megvitatása 

2. Egyedi szociális kérelmek elbírálása 

Nyílt ülés: 

3. A Képviselő-testület 2015. december 15-ei nyílt ülése előterjesztéseinek megvitatása 

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Dr. Mátics István elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 4 perckor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
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Dr. Mátics István elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 43 perckor megnyitotta.  

 

Módi Miklós bizottsági tag 17 óra 43 perckor elhagyta a bizottság ülését, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 5 fő 

 

3. NAPIRENDI PONT:   A Képviselő-testület 2015. december 15-ei nyílt ülése 

                                              előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a központi orvosi ügyelet ellátásának kérdése szerepel a 3. 

pontban. A közbeszerzési törvény módosulása következtében a hirdetmény-közzététel feltételei közel 

3 hétig nem voltak biztosítottak, ezért az eljárás eredményeként létrejövő szerződést 2016. január 1. 

napjától nem volt lehetséges hatályba léptetni. Az ellátás folyamatossága érdekében a jelenlegi 

szerződést változatlan feltételek mellett 2016. március 31. napjáig meghosszabbították.  

Elmondta még, hogy az Önkormányzati Szociális Szolgálat miniszteri szintű elismerésben részesült, 

melyhez 3 millió forint összegű támogatás is járt.  

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

183/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

A Borbálai Közösségi Ház hasznosítása, üzemeltetése 

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a szociális szolgálat önmagában nem tudja lekötni a teljes 

használatot, ezért más közösségi célokra is hasznosítja az önkormányzat a házat. Példaként említette a 

Sekina Gyülekezetet. 

  

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy 1,5 M Ft eszközigény jelenik meg az anyagban. Kérdése 

az volt, hogy itt újabb bútorok beszerzéséről van-e szó, hiszen a Polgármesteri Hivatalból vitték fel a 

bútorokat.  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy további bútorokra van szükség. 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 
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A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

184/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

„A Borbálai Közösségi Ház hasznosítása, üzemeltetése” című  

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A Borbálai Közösségi Ház hasznosítása, üzemeltetése” 

című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Döntés Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Bizottság létrehozásáról 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést és annak határozati javaslatát. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

185/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

a „Döntés Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Bizottság létrehozásáról” című  

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Döntés Bűnmegelőzési és Közbiztonsági Bizottság 

létrehozásáról” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet - módosítása 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

186/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

„A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) önkormányzati rendelet - módosítása” című 

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2015. évi költségvetés – 1/2015. (II.14.) 

önkormányzati rendelet - módosítása” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. évi munkaterve 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Torma Lajos bizottsági tag észrevételként elmondta, hogy az MVM-el kapcsolatos anyagot nem 

találta a munkatervben, de ez valószínűleg nem akadályozza meg a jelenlegi döntést. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy a munkaterv alapvetően a kötelezően tárgyalandó 

dolgokat tartalmazza, és ehhez még az év során kerülnek anyagok.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

187/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. évi munkaterve” című 

előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-

testületének 2016. évi munkaterve” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi ünnepi programterve  

 

Dr. Mátics István elnök elmondta, hogy a MOSB javasolta a képviselő-testületnek a Szovjetunióba 

hurcolt magyar politikai rabok és kényszermunkások emléknapjának felvételét az ünnepi 

programtervbe, melynek dátuma november 25. 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról, figyelembe véve a MOSB javaslatát is.  

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

188/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi ünnepi programterve” című  

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2016. évi 

ünnepi programterve ” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 
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Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló 

gyermekek számára az iskolagyümölcs-program kiegészítéseként a 2016. évben 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy pozitív visszajelzés érkezett, miszerint elfogy a 

kifli és a tej. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

189/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

az „Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló 

gyermekek számára az iskolagyümölcs-program kiegészítéseként a 2016. évben” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Iskolatej és kifli biztosítása az oroszlányi 

köznevelési intézmények I-VIII. évfolyamán tanuló gyermekek számára az iskolagyümölcs-program 

kiegészítéseként a 2016. évben” című előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az ebrendészeti feladatok ellátásával kapcsolatos közbeszerzési 

eljárás eredményét. Tájékoztatásként elmondta, hogy 1 pályázó volt az ebrendészeti feladatok 

ellátására. A közbeszerzési munkacsoport elfogadta a pályázatot, javaslatként fogalmazódott meg, 

hogy az ebrendészeti telepen, a körülményeket felül kellene vizsgálni és anyagi hozzájárulást 

biztosítani.  Több kennel használhatatlan, a kerítés hiányos. Komoly nézeteltérés van az ebrendészeti 

telep vállalkozója és a hivatal részéről ezzel foglalkozó munkatárs között. Ez abból adódik, hogy az 

ebrendészeti telep elsősorban az emberek érdekeit szolgálja, míg egy állatvédő a kutyák érdekeit nézi. 

Ezen érdekek nem mindig egyeznek. A vállalkozónak kérése volt, hogy a hozzá történő megkeresések 

a közterület-felügyeleten keresztül történjen. A vállalkozó most is elmondta javaslatait, melyek: mobil 

krematórium, macska riasztó stb. 

A továbbiakban ismertette a „Javaslat a köznevelési intézmények vezetőinek óraszám csökkentésére” 

című előterjesztés tartalmát. Elmondta, hogy a képviselő-testület hozzájárult az óvónők óraszám 

csökkentéséhez, ezért felkéri a Klebelsberg Intézményfenntartó Központot és a Tatabányai 

Szakképzési Centrumot, hogy vizsgálják meg a fenntartásukban működő köznevelési intézmények 

vezetőinek munkaterheit, és amennyiben indokolt csökkentsék a vezetők kötelező óraszámát.   

Mivel ezek az előterjesztések az ESZB feladat és hatáskörét nem érintették, ezért javasolta, hogy ezek 

elfogadásáról ne szavazzon a bizottság.  

 

 

A 2016. évi költségvetés előkészítése 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést és annak határozati javaslatát. 

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy a VFKB ülésen az elnök kezdeményezte, hogy a jövő évi 

költségvetés-tervezés során tételesen kerüljenek táblázatba a tervezett fejlesztések. Ezt vitatottnak 

látta. Még magas a hiány, több helyen csökkenteni kell a számokat, abban állapodtak meg, hogy az 

elvet elfogadják és majd január elején újra tárgyalják. 
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Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

190/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

„A 2016. évi költségvetés előkészítése” című előterjesztés véleményezéséről 
 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „A 2016. évi költségvetés előkészítése” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

 

Az önkormányzati tulajdonú bérlakások 2016. évi üzemeltetése, javaslattétel a lakbérek 2016. évi 

mértékére, a bérlakás-rendszer átalakításával összefüggő 2016. évi feladatokra 

 

Dr. Mátics István elnök ismertette az előterjesztést, a jelenleg üzemeltetett bérlakások számát, 

valamint a bérlakás-rendszer átalakításával kapcsolatosan felmerülő 2016. évi költségeket.  

 

Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy a VFKB tárgyalta az anyagot, felvetődött, hogy jogi 

szempontból meg kellene határozni az ingatlanban élők számát. Ez komoly vitát váltott ki, ügyvezető 

asszony elmondta, hogy ezt nincs joga ellenőrizni.  

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Dr. Mátics István elnök kérte a 

bizottság tagjait, szavazzanak az előterjesztés elfogadásáról. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 5 fő bizottsági tag részvételével, 5 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

191/2015. (XII.10.) ESZB határozata 

„Az önkormányzati tulajdonú bérlakások 2016. évi üzemeltetése, javaslattétel a lakbérek 

 2016. évi mértékére, a bérlakás-rendszer átalakításával összefüggő 2016. évi feladatokra”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az önkormányzati tulajdonú bérlakások 2016. évi 

üzemeltetése, javaslattétel a lakbérek 2016. évi mértékére, a bérlakás-rendszer átalakításával 

összefüggő 2016. évi feladatokra” című előterjesztést.  
 

Felelős: Dr. Mátics István elnök 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag kérdése az volt, hogy a téli szünetre is biztosítanak-e meleg ételt a 

hátrányos helyzetű gyermekeknek? 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy jogszabályilag kötelező biztosítaniuk ételt a hátrányos 

helyzetű gyerekeknek minden szünetben.  
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Torma Lajos bizottsági tag elmondta, hogy a Szociális Szolgálat december 23-án jótékonysági főzést 

rendez. A kérés az volt, mérjék fel, hogy elvitelre vagy helyben fogyasztásra kerüljön az étel. 

  

Hermann Istvánné bizottsági tag elmondta, hogy a helyszínen nem fogyasztható az étel, 

mindenkinek ételordót kell hoznia. 

 

Szemző Ildikó osztályvezető elmondta, hogy december 16-án, szerdán reggel 8 órakor kezdődik a 

faosztás két helyszínen, az egyik a Fürst Sándor úti Szociális Szolgálattal szembeni telephelyen, a 

másik pedig a Nyíres dűlőben. Összesen 130 rászorulónak tudnak fát biztosítani. Nem volt egyszerű a 

szétosztás, visszaélésekre volt gyanú, ezért jövőre úgy fogják intézni, hogy be kell jönni az 

igénylőknek a hivatalba és itt kell igényelni. Elmondta még, hogy a mennyiség minden évben 

növekszik, 80 m3-el kezdték, most pedig már 130 m3-t tudnak szétosztani. 

 

Hermann Istvánné bizottsági tag felhívta a figyelmet, hogy a Gönczi Ferenc utca 1-3-5-7-9. számú 

épületeteken nincs kémény, így ha onnan jelentkezett valaki, ott nem tud fűteni.  

 

Dr. Mátics István elnök javasolta, hogy a szociális tűzifa elosztásának körülményeit az ESZB és a 

Szociális Szolgálat vizsgálja felül, és alkosson szabályozást arra vonatkozóan, hogy a jövőben hogy 

történjen a szétosztás. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt 18 óra 35 perckor a bizottság nyílt ülését bezárta.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 Dr. Mátics István  

 elnök  bizottsági tag  

 

 

 

Somoskői Lászlóné 

jegyzőkönyvvezető 


